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A magyarkanizsai Nyugdíjasok községi szervezete a múlt szerdán, Horgoson látta vendégül Törökkanizsa, Csóka, Sza-
badka, Topolya és Ada nyugdíjas sportolóit. A sporthorgászok az adorjáni kanálison, a tekézők a magyarkanizsai tekepá-
lyán, a sakkozók, a pikádósok, a korongozók, a lengőtekézők és a preferánsz mesterei a Túrú-tanya hangulatos környeze-
tében versenyeztek. Még maguk a résztvevők is megmosolyogták, hogy a nyugdíjas sporttalálkozóra éppen május 25-én, a 
valamikori Ifjúság napján került sor, amelyre még valamennyien nagyon jól emlékeznek.  

– Tulajdonképpen csak nyomatékosítani akartuk, hogy nem csak a húszéveseké a világ – adta a magyarázatot Körmöci 
Károly-Köce, a házigazda nyugdíjas szervezet elnöke. – Minden évben más és más községi szervezet a vendéglátó, most 
ránk került a sor, de a találkozót már hagyományosan mindig szerdai napon tartjuk, s puszta véletlen, hogy a nyugdíjasok 
éppen ezen a valamikori nagy ünnepen, a staféta-átadások napján jöttek össze. Három-négy évtizeddel ezelőtt ők, azaz mi, 
még aktív részesei voltunk az ifjúság-napi eseményeknek. 

Az eseményen megjelent a Magyarországi Nyugdíjasok Egyesületei Országos Szövetségének elnökasszonya is, kísé-
retében a budapesti és veszprémi szervezetek elnökeivel, akikkel több mint egyórás megbeszélést folytatott a hat községi 
szervezet  vezetője.

– Nagyon hasznos tapasztalatcsere volt.. A beszélgetés során például kiderült, hogy Magyarországon is vannak gondok 
a nyugdíjasok háza táján. Nálunk a legnagyobb ugye a járandóságaink csökkentése, náluk viszont a szervezettség körül 
jelentkeznek problémák. Ott olyan lehetőségeik is vannak, hogy a nyugdíjasok egymás között ingyenesen telefonálhatnak, 
nálunk viszont a biztosítási lehetőségek azok, amelyet a magyarországiak is szívesen bevezetnének - hallottuk az elnöktől.

Magyarországon a mintegy kétmillió nyugdíjasból csak minden tizenkettedik tartja fontosnak, hogy a szövetség tagja 
legyen, tudtuk meg Némethné Jankovits Györgyitől, az országos nyugdíjas szervezet elnökétől.

– Mai látogatásunk egy korábbi horgosi kapcsolatunk eredménye, és külön örülök annak, hogy a szélesebb régió nyugdí-
jasaival is találkozhattunk, és megoszthattuk egymással nem csak a nyugdíjas szervezetek, hanem a nyugdíjas lét gondjait, 
problémáit, de sikereit is. Sok újat tudtunk egymásnak mondani, például azt, hogy hogyan lehet egy civil szervezetet úgy 
működtetni, hogy kellő jövedelemforrása is legyen, vagy azt, hogy milyen apró praktikákkal lehet értékesebb, tartalmasabb 
nyugdíjas életet biztosítani a tagságnak. Nekünk 130 ezer nyugdíjas tagunk van, ami alig 7 százaléka az összes nyugdíjas-
nak. Annak ellenére, hogy a szervezett, kohéziós lét egy nyugdíjas szervezeten belül részben feledtetni tudja a hétköznapi 
gondokat és nehézségeket, úgy látom, önöknél sokkal inkább igénylik a nyugdíjasok a szervezethez tartozást, mint nálunk. 
Megítélésem szerint önöknél sokkal magasabb a szervezettségi színvonal. Valószínűleg abban rejlik a titok, hogy az itteni 
szervezetek jobban megtalálják azokat az érdekvédelmi gyakorlatokat, ami miatt a nyugdíjas úgy érzi, hogy ő nem marad-
hat ki ezekből a közösségekből. 

A Vajdasági Nyugdíjas Szövetség alelnöke, Dragutin Lekić szerint, aki egyben a topolyai nyugdíjas szervezet elnöke 
is, adott az esély arra, hogy a  nyugdíjas sporttalálkozókat vajdasági szintre bővítsék és találjanak rá anyagi forrásokat is.

Mire a délutáni eső megérkezett, vége lett a sportversenyeknek is. Összesített sorrendben, több második helyüknek kö-
szönhetően Magyarkanizsa nyugdíjasai végeztek az első helyen 38 ponttal. Második Szabadka ugyancsak 38, a harmadik 
Topolya 32 ponttal. 

Az eredményhirdetést követően a résztvevők közös ebéden vettek részt, majd kellemes hangulatú zenés délutánnal bú-
csúztak el egymástól és a horgosi Túrú-tanyától. 

Bödő Sándor  

Nem csak a húszéveseké a világ!
– Hat községi szervezet mintegy 200 nyugdíjasa sportolt a horgosi Túrú-tanyán –


